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Anonymizováno dle Nařízení Evropského parlamentu a rady (EU) 2016/679, 

o ochraně osobních údajů                                              

Zápis                                 Z9/002 
 

z 2. zasedání ZMČ Brno-jih konaného dne 15.12.2022 v 18.00 h 

  v zasedací místnosti  Úřadu městské části Brno-jih,  Mariánské náměstí 13, Brno 

  

Svolání zveřejněno:   07.12.2022 

Materiály: rozneseny 09.12.2022 

 

Program zasedání: 

1. Zahájení 

2. Dotazy, připomínky a podněty občanů 

3. Stanovení počtu členů RMČ Brno-jih 

4. Určení funkcí, pro které budou členové ZMČ Brno-jih uvolněni 

5. Volba starosty MČ Brno-jih  

6. Volba místostarosty (místostarostů) MČ Brno-jih  

7. Volba dalších členů Rady MČ Brno-jih 

8. Volba Finančního a Kontrolního výboru ZMČ Brno-jih 

9. Rozhodnutí o odměnách neuvolněných členů ZMČ Brno-jih a občanů, kteří nejsou 

členy ZMČ Brno-jih  

10. Rozpočtová a finanční opatření 

11. Prodej, směna majetku města Brna 

12. Návrhy obecně závazných vyhlášek statutárního města Brna 

13. Různé 

 

Přítomni:  19 členů ZMČ Brno – jih /viz prezenční listina/ 
 

ad 1) Zahájení 
 

Zahájení zasedání v 18.03 h – stav 19 členů ZMČ Brno-jih. 

Zasedání zahájil starosta pan Mgr. Josef Haluza a  přivítal členy zastupitelstva na 2. zasedání 

ZMČ Brno-jih. Konstatoval, že zastupitelstvo bylo řádně svoláno a svolání zveřejněno dne             

7. 12. 2022. Dále pan starosta konstatoval, že zastupitelstvo je v počtu 19-ti členů 

usnášeníschopné.  
 

1.1  Volba mandátové a volební komise 
 

Návrhy: 

Lukáš Boula:                   Ing. Richard Vašíček 

Roman Rektořík:         MVDr. Jan Kožíšek  

Ing. David Grund:           Karel Potáček 

 

Hlasování o všech třech navržených kandidátech: 

Hlasování: pro – 18          proti – 0          zdržel se – 1  
 

Byla schválena 3 členná  mandátová a volební komise ve složení –  Ing. Richard Vašíček, 

MVDr. Jan Kožíšek a p. Karel Potáček. 

 
Pan starosta vyzval členy mandátové a volební komise, aby se odebrali k pro ně vyhrazenému 

stolu a zvolili si mezi sebou  předsedu. 
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Mandátová a volební komise oznámila, že předsedou byl zvolen Ing. Richard Vašíček. 

1.2 Schválení programu zasedání 
 

Pan starosta oznámil, že v rámci materiálů zastupitelé obdrželi nový Volební řád 

Zastupitelstva městské části Brno-jih (technický bod). Poté pan starosta přečetl program 

zasedání, kdy v bodě 1. Zahájení, bude nový Volební řád Zastupitelstva městské části Brno-

jih, a nechal o něm hlasovat: 

 

Hlasování o programu zasedání: 

Hlasování: pro – 17          proti – 0          zdržel se – 2 

Program zasedání byl schválen. 

 

1.3 Schválení nového Volebního řádu Zastupitelstva městské části Brno-jih  
Zastupitelé měli doma k nastudování, obdrželi společně s materiály na zasedání  ZMČ. 

 

Hlasování: pro – 16          proti – 0          zdržel se – 3 

Nový volební řád Zastupitelstva městské části Brno-jih byl schválen. 
 

 

1.4 Schválení ověřovatelů zápisu 
 

Návrhy: 

Mgr. Iva Paďourková  (navrhl p. Lukáš Boula)  

MVDr. Jan Kožíšek      (navrhl Ing. David Grund)  

Dita Nová                       (navrhl Mgr. Ing. Daniel Kypr)  

 

Zpravidla bývají dva ověřovatelé, ale nyní dojde k výjimce a stanoví se ověřovatelé tři. 

Hlasování o všech třech ověřovatelích zápisu současně: 

Hlasování: pro – 18          proti – 0          zdržel se – 1 
  

Za ověřovatele zápisu byli schváleni: Mgr. Iva Paďourková, MVDr. Jan 

Kožíšek a pí Dita Nová. 

 

1.5  

Schválení zápisu 1. ustavujícího ZMČ Brno-jih Z9/001 ze dne 20.10.2022                              
 

Nebyla vznesena námitka k minulému zápisu ZMČ Brno-jih Z9/001 – považuje se zápis za 

schválený (není nutné hlasovat). 

Zápis 1. ustavujícího ZMČ Brno-jih Z9/001 byl schválen bez připomínek.  

 

ad 2) Dotazy, připomínky a podněty občanů 
 

2.1  Dotazy, připomínky a podněty občanů –  18.10 h  

Mgr. Ing. Kypr: Vznesl dotaz jako zastupitel, a jako občan MČ. Proč MČ neudělala vánoční 

výzdobu (až na pár stromů)? 
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p. starosta: Projednávali jsme, zda se má zachovat vánoční výzdoba v této době. Udělal se 

kompromis a svítí jen stromečky  - v každé části (Komárov, H. Heršpice, D. Heršpice, 

Přízřenice). 

Mgr. Ing. Kypr: Má další dotaz, jako občan.  

 

p. starosta: Upozornil pana Kypra, že tento prostor k vyjádření je určen pro občany, nikoli pro 

zastupitele. 

 

Mgr. Ing. Kypr: Má Občanský průkaz, je tedy občan. Ptá se, zda jsme na tom tak špatně, 

abychom zaplatili cca 30.000,- Kč za výzdobu – všude vánoční výzdobu mají? 

 

p. místostarosta: Zvažovali se varianty pro a proti. I když jde  o „pouhé desítky tisíc“, nechtěli 

jsme dávat signál veřejnosti, kdy je náročná doba a občané neví, zda vyjdou s penězi (zvýšené 

zálohové energie). Občané musí šetřit a MČ rozhazuje. Je to v souladu s městem Brnem. 

Kromě nových girland, které město osvětlují, statutární město Brno rozhodlo, že vánoční 

osvětlení bude redukováno. Podobně jsme postupovali na MČ.  

 

Mgr. Česalová: Když chceme šetřit, proč předkládáte ke schválení bod 10.7 - Poskytování 

příspěvku na úpravu zevnějšku pro členy ZMČ Brno-jih od 1. 1. 2023? 

 

p. starosta: Požádal pí Česalovou, ať se vyjádří v tomto bodě při jeho projednávání. 

 

 

Jelikož z řad občanů nebyly vzneseny žádné dotazy, ukončil pan starosta tento bod jednání – 

18.15 h a předal řízení zasedání ZMČ místostarostovi p. Grundovi. 

 

ad 3) Stanovení počtu členů RMČ Brno-jih 
 

Pan místostarosta navrhl pětičlennou RMČ Brno-jih (ze zákona vyplývá, že RMČ může být 

právě pětičlenná). 
 

Hlasování o  pětičlenné RMČ Brno-jih: 

Hlasování: pro – 14          proti – 0          zdržel se – 5 

Byla schválena pětičlenná RMČ Brno-jih. 

 

ad 4) Určení funkcí, pro které budou členové ZMČ Brno-jih 

uvolněni 
 

Pan místostarosta navrhl, aby uvolněnými funkcemi byla funkce starosty a čtyř 

místostarostů.  

Na základě tohoto návrhu proběhla diskuse. 

 

Mgr. Ing. Kypr: Dotaz, jak přišli na čtyři místostarosty – dříve byl ST, MS a UČR 

(uvoněný člen rady – Ing. Böhmová)? 

 

p. místostarosta: Předpokládáme, které gesce budou jednotliví místostarostové vykonávat. 

Bude se řešit ÚP, VMO. Z návrhú ÚP vyplývá, že se budeme potýkat se zásadním 

rozvojem MČ. Jedná se o další jednotlivé gesce. Z objemu práce, která přechází na 
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jednotlivé členy RMČ, jsme usoudili, že bude vhodné, pokud člen rady bude označen jako 

místostarosta – bude to mít větší váhu při jednání s jednotlivými orgány. 

 

Mgr. Ing. Kypr: Šetří se na osvětlení – cca 45.000,- Kč. Rozdíl v platu místostarosty                

a člena RMČ je značný. Kolik to bude stát peněz, zvláště od nového roku, kdy dojde                     

k navýšení odměny. Ročně to bude stát 13 mil. Kč. Šetření? – můžete si to “strčit za 

klobouk”). 

 

p. místostarosta: Dotaz, jestli jsme si to spočítali, v rámci šetření. Požádal p. Kypra, aby               

k sobě byli slušnější a neskákali si do řeči. Jsou to personální náklady. Rada bude řešit např. 

dopravní napojení, nelze dělat na částečný úvazek, v rámci náročnosti nutné na “plný 

úvazek”. Šetřit se má tam, kde to bude ku prospěchu MČ. Odpověděl p. Kyprovi na dotaz 

ohledně šetření. 

 

Mgr. Ing. Kypr: Upozornil, že to jsou peníze z rozpočtu MČ. Uvolněný člen RMČ má na to 

vše také čas. Souhlasí, že ÚP je velice důležitá věc. Jsou to přehnané funkce. 

 

Paní D. Nová chtěla ještě vznést další dotaz, což si rozmyslela. Pan místostarosta ukončil tuto 

diskusi. Dotazům se budou věnovat později. Přistoupí k hlasování o navržených funkcích 

uvolněného starosty a čtyř místostarostů.  

 

Hlasování o tom, že funkce starosty a čtyř místostarostů budou uvolněny: 
Hlasování: pro – 10          proti – 9          zdržel se – 0 

Funkce starosty a čtyř místostarostů budou uvolněny – schváleno. 

 
Pan místostarosta navrhl, aby další uvolněnou funkcí byla funkce předsedy Kontrolního 

výboru ZMČ Brno-jih. Volba proběhne tajným hlasováním.   

Tajném hlasování o uvolněné funkci předsedy Kontrolního výboru ZMČ Brno-jih 
Hlasování: pro – 12          proti – 7          zdržel se – 0 

Tajné hlasování o uvolněné funkci předsedy Kontrolního výboru – 

schváleno. 
 

Pan místostarosta požádal předsedu MaV komise, aby rozdal hlasovací lístky. Pan Ing. 

Vašíček rozdal hlasovací lístky, oznámil postup hlasování - každý zastupitel se odebere              

za hlasovací zástěnu, na lístek napíše pro, proti nebo zdržel se a vhodí jej do hlasovací urny. 

Poté všichni zastupitelé odcházeli za hlasovací zástěnu a provedli hlasování. Všechny lístky 

byly vhozeny do hlasovací urny. Pan místostarosta požádal předsedu MaV komise Ing. 

Vašíčka, aby spočítali hlasy. 

 

Předseda MaV komise oznámil výsledky hlasování: 

Hlasování: pro – 10          proti – 9          zdržel se – 0 neplatné  – 0 

Návrh byl schválen tak, jak byl předložen: 

Funkce předsedy Kontrolního výboru ZMČ Brno-jih bude uvolněná – 

schváleno. 
 

 

Byly schváleny tyto uvolněné funkce: starosty, čtyř místostarostů                           

a předsedy Kontrolního výboru ZMČ Brno-jih. 
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ad 5) Volba starosty MČ Brno - jih 

 

5.1 Volba starosty MČ Brno-jih  
 

Pan místostarosta uvedl, že jelikož byl odhlasován nový Volební řád ZMČ, můžeme dle něj 

zahájit volbu starosty MČ Brno-jih. Předal slovo předsedovi MaV komise, který členy 

zastupitelstva provedl volbou. Vyzval k podání návrhů na starostu. Na tabuli bude napsáno 

jméno navrženého kandidáta, který se vyjádří, zda kandidaturu přijímá a krátce se představí. 

V pořadí, jak byli napsáni. 

Návrhy: 

Ing. David Grund   (navrhl p. Boula) 

Ing. arch. Jakub Holas  (navrhla pí Nová) 

 

Ing. David Grund prohlásil, že souhlasí - kandidaturu přijímá. 

Ing. arch. Jakub Holas prohlásil, že nesouhlasí - kandidaturu nepřijímá. 

   

Pan místostarosta Ing. David Grund se poté krátce představil a zodpovídal přednesené dotazy.  

 

Proběhlo veřejné hlasování: 

Hlasování: pro – 10          proti – 7          zdržel se – 1          nehlasoval – 1 
 

Pan předseda mandátové a volební komise Ing. Richard Vašíček oznámil výsledek hlasování 

o starostovi MČ Brno-jih.  

Starostou MČ Brno-jih byl zvolen pan Ing. David Grund. 
 

Pan Ing. Vašíček konstatoval, že starostou MČ Brno-jih byl zvolen pan Ing. David Grund, 

dosavadní starosta Mgr. Josef Haluza předal nově zvolenému starostovi slovo, poblahopřál 

mu ke zvolení a dekoroval ho závěsným odznakem. Nově zvolený starosta poděkoval za 

projevenou důvěru a rovněž poděkoval končícímu starostovi, Mgr. Josefu Haluzovi, za 30 let, 

kdy vedl, s malou přestávkou, MČ a odvedl neuvěřitelný kus práce. Uvedl, že si váží jeho 

práce a rád by mu za ní veřejně poděkoval. 

 

ad 6) Volba místostarosty (místostarostů) MČ Brno-jih 

 

6.1 Volba uvolněného  statutárního místostarosty MČ Brno-jih 

 

Návrhy: 

Ing. arch. Jakub Holas  (navrhla JUDr. Tomková) 

Jiří Doležel                      (navrhla pí Nová) 
 

Ing. arch. Jakub Holas prohlásil, že souhlasí - kandidaturu přijímá. 

Jiří Doležel prohlásil, že nesouhlasí - kandidaturu nepřijímá. 

 

Ing. arch. Jakub Holas se poté krátce představil (architekt) – činnost –ÚP, rozvoj MČ 

 

Proběhlo veřejné hlasování: 
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Hlasování: pro – 12          proti – 4          zdržel se – 3           
 

 

Pan předseda mandátové a volební komise Ing. Richard Vašíček oznámil výsledek hlasování 

o uvolněném statutárním místostarostovi MČ Brno-jih:                        

Uvolněným statutárním místostarostou MČ Brno-jih byl zvolen pan                   

Ing. arch. Jakub Holas. 
 

Pan Ing. Vašíček poblahopřál Ing. arch. Jakubovi Holasovi ke zvolení a předal slovo                      

p. starostovi. Ten požádal p. Holase, aby zaujal místo u předsednického stolu. Poté uvedl, že 

zbývají obsadit ještě tři pozice místostarostů. O kandidátech se bude hlasovat jednotlivě. Poté 

předal slovo předsedovi MaV komise. 

 

6.2 Volba uvolněného místostarosty MČ Brno-jih 

 

Návrhy: 

Ing. Antonín Trčálek   (navrhl Filip Slaný) 

Mgr. Iva Paďourková  (navrhl p. Potáček) 

Lukáš Boula   (navrhl Ing. Grund) 
 

Ing. Antonín Trčálek prohlásil, že souhlasí - kandidaturu přijímá. 

 

Ing. Antonín Trčálek se poté krátce představil (IT specialista a předseda SVJ) – činnost – 

zaměří se na on-line přenosy ze zasedání zastupitelstva –„otevře radnici lidem“.  

 

Proběhlo veřejné hlasování: 

Hlasování: pro – 10          proti – 6          zdržel se – 3           
 

Pan předseda mandátové a volební komise Ing. Richard Vašíček oznámil výsledek hlasování 

o uvolněném místostarostovi MČ Brno-jih:                        

Uvolněným místostarostou MČ Brno-jih byl zvolen pan Ing. Antonín 

Trčálek. 
Pan Ing. Vašíček poblahopřál Ing. Antonínovi Trčálkovi ke zvolení a předal slovo                      

p. starostovi. Ten požádal p. Trčálka, aby zaujal místo u předsednického stolu. Poté opět 

předal slovo předsedovi MaV komise. 

 

 

6.3 Volba uvolněného místostarosty MČ Brno-jih 

Mgr. Iva Paďourková prohlásila, že souhlasí - kandidaturu přijímá. 

 

Mgr. Iva Paďourková se poté krátce představila (projektová manažerka) – činnost – školství, 

sociální a zdravotnická oblast, a zodpovídala přednesené dotazy.  

 

Proběhlo veřejné hlasování: 

Hlasování: pro – 13          proti – 6          zdržel se –0           
 

Pan předseda mandátové a volební komise Ing. Richard Vašíček oznámil výsledek hlasování 

o uvolněném místostarostovi MČ Brno-jih:                        
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Uvolněnou místostarostkou MČ Brno-jih byla zvolena paní                      

Mgr. Iva Paďourková. 
Pan Ing. Vašíček poblahopřál Mgr. Ivě Paďourkové ke zvolení a předal slovo p. starostovi. 

Ten požádal pí Paďourkovou, aby zaujala místo u předsednického stolu. Poté opět předal 

slovo předsedovi MaV komise. 

 

 
6.4 Volba uvolněného místostarosty MČ Brno-jih 

 

Pan Lukáš Boula prohlásil, že souhlasí - kandidaturu přijímá. 

 

Pan Lukáš Boula se poté krátce představil (dosavadní UČR) – činnost – doprava, kultura.  

 

Proběhlo veřejné hlasování: 

Hlasování: pro – 12          proti – 6          zdržel se – 1           
 

Pan předseda mandátové a volební komise Ing. Richard Vašíček oznámil výsledek hlasování 

o uvolněném místostarostovi MČ Brno-jih:                        

Uvolněným místostarostou MČ Brno-jih byl zvolen pan Lukáš Boula. 
Pan Ing. Vašíček poblahopřál panu Lukáši Boulovi ke zvolení a předal slovo p. starostovi. 

Ten požádal p. Boulu, aby rovněž zaujal místo u předsednického stolu.  

 
Pan starosta konstatoval, že tímto byl uzavřen bod 6. Bod 7 -Volba dalších členů Rady 

MČ Brno-jih -  vynecháme (bylo odhlasováno v bodě 6)  přecházíme do bodu 8. 

 

 

 

ad 7) Volba dalších členů Rady MČ Brno - jih 

  

Vynecháno 

 

ad 8) Volba Finančního a Kontrolního výboru ZMČ                 

Brno-jih 

 

8.1 Stanovení počtu členů Finančního výboru ZMČ Brno-jih                                

a Kontrolního výboru ZMČ Brno-jih 

 

Pan starosta navrhl, aby FV byl tříčlenný a KV byl pětičlenný – volba dle přijatého Volebního 

řádu. 

Návrh Mgr. Ing. Kypra – oddělené hlasování (o každém výboru zvlášť). 

Hlasování o 3. členném Finančním výboru: 
Hlasování: pro – 19          proti – 0          zdržel se – 0 

Finanční výbor bude tříčlenný – schváleno. 
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Hlasování o 5. členném Kontrolním výboru : 
 
Protinávrh Mgr. Ing. Kypra - 3. členný Kontrolní výbor:   

 
pí Nová: Dotaz, proč má být Kontrolní výbor 5. členný? 

 

p. starosta: Nechtěli omezovat opozici, bude to mít zpětnou vazbu a bude to ku prospěchu. 

 

Hlasování o protinávrhu Mgr. Ing. Kypra (aby byl KV 3. členný): 
Hlasování: pro – 3          proti – 10          zdržel se – 5         nehlasoval – 1 

Protinávrh Mgr. Ing. Kypra nebyl přijat. 

 
Hlasování o 5. členném Kontrolním výboru: 
Hlasování: pro – 16          proti – 3          zdržel se – 0 

Finanční výbor bude pětičlenný – schváleno. 

 

Byl schválen FV v počtu tří členů a KV v počtu pěti členů. 
 

8.2 Volba předsedy Finančního výboru ZMČ Brno-jih 

Předseda MaV komise Ing. Vašíček vyzval k podávání návrhů. 

 

Návrhy: 

Ing. Jaroslav Trepeš         (navrhl p. Boula) 

 

Ing. Jaroslav Trepeš prohlásil, že souhlasí - kandidaturu přijímá. 

 

Ing. Jaroslav Trepeš se poté krátce představil (jednatel obchodní společnosti) – činnost – 

zaměří se na ekonomiku.  

 

Proběhlo veřejné hlasování: 

Hlasování: pro – 16          proti – 0          zdržel se – 3           
 

Pan předseda mandátové a volební komise Ing. Richard Vašíček oznámil výsledek hlasování 

o předsedovi Finančního výboru ZMČ Brno-jih:                        

Předsedou Finančního výboru ZMČ Brno-jih byl zvolen pan                      

Ing. Jaroslav Trepeš. 
Pan Ing. Vašíček poblahopřál Ing. Jaroslavu Trepešovi ke zvolení a předal slovo                      

p. starostovi. Ten mu rovněž poblahopřál a uvedl, že stejný postup bude při volbě dalších 

dvou členů výboru. Poté opět předal slovo předsedovi MaV komise. 

 

 

8.3 Volba 2. člena Finančního výboru ZMČ Brno-jih 

Předseda MaV komise Ing. Vašíček vyzval k podávání návrhů. 

 

Návrhy: 

Pavel Rusler    (navrhl p. Boula) 
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Pan Pavel Rusler prohlásil, že souhlasí - kandidaturu přijímá. 

 

Pan Pavel Rusler se poté krátce představil.  

 

Proběhlo veřejné hlasování: 

Hlasování: pro – 10          proti – 0          zdržel se – 9           
 

Pan předseda mandátové a volební komise Ing. Richard Vašíček oznámil výsledek hlasování 

o 2. členovi Finančního výboru ZMČ Brno-jih:                        

2. členem Finančního výboru ZMČ Brno-jih byl zvolen pan Pavel Rusler. 
Pan Ing. Vašíček poblahopřál p. Pavlu Ruslerovi ke zvolení a předal slovo p. starostovi. Ten 

mu rovněž poblahopřál a opět předal slovo předsedovi MaV komise. 

 

 

 

8.4 Volba 3. člena Finančního výboru ZMČ Brno-jih 

Předseda MaV komise Ing. Vašíček vyzval k podávání návrhů. 

 

Návrhy: 

JUDr. Alena Tomková    (navrhl Ing. arch. Jakub Holas) 

 

JUDr. Alena Tomková prohlásila, že souhlasí - kandidaturu přijímá. 

JUDr. Alena Tomková se poté krátce představila.  

 

Proběhlo veřejné hlasování: 

Hlasování: pro – 13          proti – 0          zdržel se – 6           
 

Pan předseda mandátové a volební komise Ing. Richard Vašíček oznámil výsledek hlasování 

o 3. členovi Finančního výboru ZMČ Brno-jih:                        

2. členem Finančního výboru ZMČ Brno-jih byla zvolena JUDr. Alena 

Tomková. 
Pan Ing. Vašíček poblahopřál pí JUDr. Aleně Tomkové ke zvolení a předal slovo                            

p. starostovi. Ten jí rovněž poblahopřál a opět předal slovo předsedovi MaV komise. 

 

 

8.5 Volba předsedy Kontrolního výboru ZMČ Brno-jih 

Předseda MaV komise Ing. Vašíček vyzval k podávání návrhů. 

 

Návrhy: 

Mgr. Josef Haluza         (navrhl p. Rektořík) 

 

Mgr. Josef Haluza prohlásil, že souhlasí - kandidaturu přijímá. 

 

pí Nová: Dotaz, proč se pan Haluza také krátce nepředstaví? 

 

p. starosta: Nechce přebírat roli předsedy MaV komise, ale není to nutné. Pan Haluza byl 

30 let v roli starosty této MČ, takže je dostatečně známý. Představení se je dobrovolné, 

nebude zde dělat “kašpárka”. 
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pí Nová: Jedná se o uvoněnou funkci, která je jinak ohodnocena. Požaduje osvětlit, jak 

bude probíhat? 

 

Mgr. Haluza: Svolá Kontrolní výbor a budou se bavit o reálných věcech, co budou dělat,                  

a které mohou pomoci MČ. Může kontrolovat usnesení RMČ a ZMČ. Bude se věnovat 

problematice, jak jsou využívány pozemky, aby zde nedocházelo k nekalé činnosti. Zaměří se 

na to všemi způsoby, aby práce byla vidět. Teď nechce nic slibovat, pokud nebude mít právně 

zjištěno, kam až mohou jít. 

 

pí Nová: Dotaz, zda si může vzít ke kontrole Koupaliště s lodí? 

 

p. starosta: Chtěl by vyhovět žádosti pí Paďourkové a udělat přestávku v délce 10-ti minut. 

 

p. tajemník: Nutno odhlasovat. 

 

Hlasování: pro – 19          proti – 0          zdržel se – 0           

Byla odhlasována přestávka v délce 10-ti minut (19.30 – 19.40 h) 
 

V 19.40 h p. starosta ukončil přestávku a jednání ZMČ pokračovalo. 
 

Proběhlo veřejné hlasování: 

Hlasování: pro – 15          proti – 0          zdržel se – 4           
 

Pan předseda mandátové a volební komise Ing. Richard Vašíček oznámil výsledek hlasování 

o předsedovi Kontrolního výboru ZMČ Brno-jih:                        

Předsedou Kontrolního výboru ZMČ Brno-jih byl zvolen pan                      

Mgr. Josef Haluza. 
Pan Ing. Vašíček poblahopřál Mgr. Josefovi Haluzovi ke zvolení a předal slovo                      

p. starostovi. Ten mu rovněž poblahopřál a uvedl, že se těší na korektní a konstruktivní 

spolupráci. Rovněž uvedl, že stejný postup bude při volbě dalších členů výboru. Poté opět 

předal slovo předsedovi MaV komise. 

 

Předseda MaV komise Ing. Vašíček vyzval k podávání návrhů dalších členů KV. 

 

Návrhy: 

Filip Slaný                           (navrhl Ing. Trčálek) 

Jiří Doležel                          (navrhl Mgr. Haluza) 

PhDr. Pavel Pšeja, Ph.D.  (navrhl p. Boula) 

Dita Nová                            (navrhl Mgr. Ing. Kypr) 

 

Navržení kandidáti (p. Filip Slaný, Jiří Doležel, pí Dita Nová) prohlásili, že souhlasí - 

kandidaturu přijímají. Poté se  krátce představili.  

 

PhDr. Pavel Pšeja, Ph.D. (akademik, Fakulta sociálních studií MU) - nebyl přítomen,  

předal p. starostovi písemný souhlas s kandidaturou. 

 

Poté proběhlo hlasování v pořadí, v jakém byli podány návrhy. 

 

8.6 Volba 2. člena Kontrolního výboru ZMČ Brno-jih 

 

Filip Slaný     
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Proběhlo veřejné hlasování: 

Hlasování: pro – 17          proti – 0          zdržel se – 2           
 

Pan předseda mandátové a volební komise Ing. Richard Vašíček oznámil výsledek hlasování 

o 2. členovi Kontrolního výboru ZMČ Brno-jih:                        

2. členem Kontrolního výboru ZMČ Brno-jih byl zvolen pan Filip Slaný. 
Pan Ing. Vašíček poblahopřál p. Filipovi Slanému a předal slovo p. starostovi. Ten mu rovněž 

poblahopřál a opět předal slovo předsedovi MaV komise. 

 

 

8.7 Volba 3. člena Kontrolního výboru ZMČ Brno-jih 

 

Jiří Doležel     

Proběhlo veřejné hlasování: 

Hlasování: pro – 19          proti – 0          zdržel se – 0           
 

Pan předseda mandátové a volební komise Ing. Richard Vašíček oznámil výsledek hlasování 

o 3. členovi Kontrolního výboru ZMČ Brno-jih:                        

3. členem Kontrolního výboru ZMČ Brno-jih byl zvolen pan Jiří Doležel. 
Pan Ing. Vašíček poblahopřál p. Jiřímu Doleželovi a předal slovo p. starostovi. Ten mu 

rovněž poblahopřál a opět předal slovo předsedovi MaV komise. 

 

8.8 Volba 4. člena Kontrolního výboru ZMČ Brno-jih 

 

PhDr. Pavel Pšeja, Ph.D.   

Proběhlo veřejné hlasování: 

Hlasování: pro – 14          proti – 2          zdržel se – 3           
 

Pan předseda mandátové a volební komise Ing. Richard Vašíček oznámil výsledek hlasování 

o 4. členovi Kontrolního výboru ZMČ Brno-jih:                        

4. členem Kontrolního výboru ZMČ Brno-jih byl zvolen pan PhDr. Pavel 

Pšeja, Ph.D.   

 
8.8 Volba 5. člena Kontrolního výboru ZMČ Brno-jih 

 

Dita Nová   

Proběhlo veřejné hlasování: 

Hlasování: pro – 15          proti – 0          zdržel se – 4           
 

Pan předseda mandátové a volební komise Ing. Richard Vašíček oznámil výsledek hlasování 

o 5. členovi Kontrolního výboru ZMČ Brno-jih:                        

5. členem Kontrolního výboru ZMČ Brno-jih byla zvolena paní Dita Nová.   

 
Pan starosta konstatoval, že oba výbory byly zvoleny. Poděkoval předsedovi MaV komise 

panu Ing. Richardu Vašíčkovi, a celé mandátové a volební komisi, že volbu zvládli 

s přehledem, a tímto uzavřel blok voleb. Byly dokončeny volební bloky, budou pokračovat 

v programu zasedání. Požádal členy MaV, aby se posadili zpět na svá místa. 
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ad 9) Rozhodnutí o odměnách neuvolněných členů ZMČ Brno-jih 

a občanů, kteří nejsou členy ZMČ 

9.1 

Zásady odměňování  
-  neuvolněných členů ZMČ Brno-jih 

 -  předsedů a členů komisí a členů výborů, kteří nejsou členy ZMČ Brno-jih   

 

Komentář:  

Platnost odměňování neuvolněných členů ZMČ Brno-jih a občanů, kteří nejsou členy ZMČ 

Brno-jih končí ke dni ustavujícího zasedání ZMČ. Proto odměňování neuvolněných členů 

ZMČ a občanů, kteří nejsou členy ZMČ pro nové funkční období je nutné schválit novým 

ZMČ. Pro výpočet byl použit statistický počet obyvatel ke dni 1. 1. 2022                                              

(rok, ve kterém se uskutečnily volby do  zastupitelstev  obcí)  9.054 obyvatel. 
 

Projednáno v RMČ na 110. zasedání R8/110 dne 12.10.2022.  RMČ Brno-jih souhlasí                

se zněním Zásad odměňování neuvolněných členů ZMČ Brno-jih, předsedů a členů komisí                

a členů výborů, kteří nejsou členy ZMČ Brno-jih – viz příloha a předkládá je ZMČ Brno-jih 

k odsouhlasení. 
 

Usnesení:   

ZMČ Brno-jih souhlasí se  zněním Zásad odměňování neuvolněných členů ZMČ               

Brno-jih, předsedů a členů komisí a členů výborů, kteří nejsou členy ZMČ Brno-jih                  

– viz příloha. V případě rozdělení komisí se stanovuje výše odměny členů vzniklé komise               

na úrovni odpovídající sazbě komise původní. V případě sloučení komisí se stanovuje výše 

odměny členů vzniklých komisí na úrovni odpovídající vyšší sazbě ze slučovaných komisí.   
 

Hlasování: pro – 16         proti – 0          zdržel se – 1         nehlasoval  – 2              

Usnesení bylo přijato. 

 

ad 10) Rozpočtová a finanční opatření 
 

10.1  

Mezitímní účetní závěrka MČ Brno-jih za 3. čtvrtletí roku 2022  
Projednáno v RMČ Brno-jih na 104. schůzi dne 27.07.2022 

 

Zdůvodnění: 

V souladu s novelou zákona o účetnictví č. 563/1991 Sb. ve znění pozdějších předpisů, 

konkrétně § 4 odst. 8 písm. w), který stanoví, že prováděcí právní předpis upraví požadavky 

na organizaci schvalování účetních závěrek vybraných účetních jednotek a způsob 

poskytování součinnosti osob zúčastněných na tomto schvalování, reagovalo Ministerstvo 

financí vydáním „Vyhlášky o požadavcích na schvalování účetních závěrek některých 

vybraných účetních jednotek“ vyhláškou č. 220/2013 Sb., o požadavcích na schvalování 

účetních závěrek některých vybraných účetních jednotek, ze dne 22. 07. 2013. Vydáním 

vyhlášky se naplňuje ustanovení § 4 odst. 8 písm. w) zákona č. 563/1991 Sb., o účetnictví, 

v platném znění.  

Povinnost schvalovat účetní závěrku je vymezena zákonem č. 239/2012 Sb., kterým se mění 

zejména zákon č. 563/1991 Sb., o účetnictví, a zákon č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní 

zřízení), oba v platném znění.   
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Podle zákona č. 128/2000 Sb., § 84 odst.2 písm. b) je zastupitelstvu obce vyhrazeno mimo 

jiné schvalovat účetní závěrku obce sestavenou k rozvahovému dni. 

Obsah:  
A. Podklady pro schválení účetní závěrky 

     1.Mezitímní účetní závěrka  

        1.1 Rozvaha - ke 30. 9. 2022 

        1.2 Výkaz zisku a ztrát - ke 30. 9. 2022  

        1.3 Příloha – ke 30.9.2022 

        1.4 Přehled o peněžních tocích – ke 30. 9. 2022 - nepovinné 

        1.5 Přehled o změnách vlastního kapitálu – ke 30. 9 .2022 - nepovinné 

     2. Obecné informace vztahující se k některým výše uvedeným účetním výkazům 

     3. Informativní zpráva o plnění příjmů a výdajů ke 30. 9. 2022  

 

Projednáno:   

RMČ Brno jih vzala na vědomí na svém R8/113 zasedání dne 23.11.2022. 

 

RMČ Brno-jih bere na vědomí mezitímní účetní závěrku MČ Brno-jih ke 30. 9. 2022.  

RMČ Brno-jih postupuje materiál ZMČ Brno-jih na vědomí. 

 

Poznámka:  

Vzhledem k rozsáhlosti materiálu bude tento dodán pouze v elektronické podobě nikoliv 

v písemné, a to na adrese: xxx, ve složce Zastupitelstvo, podsložce Z9-002 jako bod Z9-002 

bod 10.1.  
 

V případě zájmu je možno nahlédnout do ostatních dokumentů o finančním hospodaření 

účetní jednotky. Kontakt: inka.bartova@brno-jih.cz, tel.:54542 7521. 

 

Předložení informativní zprávy: 
ZMČ Brno-jih vzalo na vědomí mezitímní účetní závěrku MČ Brno-jih ke 30. 9. 2022. 

Nebyly shledány závažné nedostatky.  

 

 

 

10.2  

Zpráva o vykonané kontrole hospodaření a plnění rozpočtu MČ Brno-jih      

za 3. čtvrtletí roku 2022 
Projednáno v RMČ Brno-jih na 113. schůzi dne 23.11.2022 

 
Zdůvodnění:  

Na základě novely zákona č.250/2000 Sb., o rozpočtových pravidlech územních rozpočtů               

§ 15 je územní samosprávný celek povinen vykonávat kontrolu svého hospodaření po celý 

rozpočtový rok.  

 

Přílohy: 

Příloha č.1 – tabulky plnění rozpočtu za 3. čtvrtletí roku 2022 

 

Projednáno:  

Na 113. zasedání dne 23.11.2022 RMČ Brno-jih vzala na vědomí předloženou zprávu                     

o vykonané kontrole hospodaření a plnění rozpočtu MČ Brno-jih za 3. čtvrtletí r. 2022                      

a postoupila tento materiál zastupitelstvu MČ Brno-jih. 

https://zmc.brno-jih.cz/
mailto:inka.bartova@brno-jih.cz
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Předložení informativní zprávy:  
ZMČ Brno-jih vzalo na vědomí předloženou zprávu  o vykonané kontrole hospodaření               

a plnění  rozpočtu MČ Brno-jih za 3. čtvrtletí r. 2022 – viz příloha. 

                       

 
 

 

10.3  

Rozpočtové opatření č. 10/2022   
Projednáno v RMČ Brno-jih na 110. schůzi dne 12.10.2022 

Komentář: 

Předmětem rozpočtového opatření je navýšení rozpočtu na straně příjmů, a to sice o:  

- neinvestiční transfer od vlastního města – OŠML na střediska volného času; přesuny mezi 

příjmovými položkami dle očekávaného plnění příjmů rozpočtu roku 2022. 

 

Na straně výdajů se jedná o povýšení položky na:  

- předmětem rozpočtového opatření je navýšení neinvestiční položky na provoz SVČ 

Tuháčkova 39; přesuny mezi výdajovými položkami na volby do zastupitelstev obcí a Senátu 

Parlamentu ČR a ostatní přesuny dle potřeb a požadavků ÚMČ Brno-jih podle očekávaného 

plnění rozpočtu výdajů roku 2022. 

Příloha:  

1. Rozpočtové opatření č.10/2022 – tabulka. 

 
Projednáno v RMČ Brno-jih:   

RMČ Brno-jih RO č. 10/2022 odsouhlasila na 110. schůzi R8/110 konané dne 12.10.2022             

a postoupila tento materiál zastupitelstvu.   

 

Vysvětlivky: 

ÚZ – účelový znak 

OŠML – Odbor školství a mládeže 

BÚ – běžný účet 

ZŠ – základní školy 

SÚ – stavební úřad 

j.n. – jinak nespecifikované 

OON – ostatní osobní náklady 
  

Předložení informativní zprávy:  
ZMČ Brno-jih bere na vědomí předložené rozpočtové opatření č. 10/2022 – viz příloha. 
 

 

 

10.4  

Rozpočtové opatření č. 11/2022   
Projednáno v RMČ Brno-jih na 113. schůzi dne 23.11.2022 

 

Mgr. Ing. Kypr: Jižní Kurýr 100.000,- Kč – za co? 
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p. starosta: Náklady na vstup (papír). Vzrostly jednou tolik – i jinde na MMB i na jiných MČ. 

Bohužel, museli na to přistoupit. 

 

Mgr. Ing. Kypr: Nešlo např. snížit gramáž? 

 

p. starosta: Děkujeme za podnět. Budeme se tím zabývat. 

 

pí Nová: Snížení příspěvku na provoz MŠ – ve výši odpisů (MŠ Hněvkovského) –                    

16.000,- Kč – standardní finanční operace? 

 

p. starosta: Ano, účetní operace, souvisí s odvody. Bohužel tu není vedoucí FO Ing. Bártová 

(nemoc), ale odpoví Vám Mgr. Jelínek – vedoucí OŠK. 

 

Mgr. Jelínek: Ano, je to účetní operace. 

 

 

Komentář: 

Předmětem rozpočtového opatření je navýšení rozpočtu na straně příjmů, a to sice o:  

- navýšení příjmů z pronájmů nebytových prostor; snížení odvodu MŠ Hněvkovského 

z investičního fondu – chybně vyčíslené odpisy ze strany MŠ; zvýšení odvodu z investičního 

fondu PO Koupaliště Brno-jih – úprava odpisového plánu po zařazení technického 

zhodnocení do majetku PO Koupaliště Brno-jih. 
 

Na straně výdajů se jedná o povýšení položky na:  

- předmětem rozpočtového opatření je navýšení položky na tisk Jižního kurýra ( dle kalkulace 

na základě nově uzavřené smlouvy v roce 2022 s firmou Marais); přesuny mezi položkami 

rozpočtové skladby do očekávané výše plnění rozpočtu jako např. přesun rozpočtových 

prostředků ze spotřeby materiálu (kultura) a následné navýšení položky věcných darů na 

nákup plyšáků; snížení příspěvku na provoz MŠ Hněvkovského dle skutečné výše odpisů; 

přesun mezi položkami rozpočtové skladby na oddílu/§ hasiči kdy předpokládaná oprava 

nádrže hasičské cisterny nebude provedena a přesun těchto rozpočtových prostředků na nákup 

radiostanice; přesun mezi oddílem/§ silnice a ostatní komunikace do očekávaného plnění 

rozpočtu výdajů na položkách služeb j.n. a ostatní přesuny dle potřeb a požadavků ÚMČ 

Brno-jih. 

Příloha:  

1. Rozpočtové opatření č. 11/2022 – tabulka. 

 

Projednáno v RMČ Brno-jih:   

RMČ Brno-jih RO č. 11/2022 odsouhlasila na 113. schůzi R8/113 konané dne 23.11.2022                  

a postoupila tento materiál zastupitelstvu.   

 

Vysvětlivky: 

ÚZ – účelový znak 

MŠ – mateřské školy 

DDHM – drobný dlouhodobý majetek 

j.n. – jinak nespecifikované 

PO – příspěvkové organizace 

SPOD – sociálně-právní ochrana dětí 
  

Předložení informativní zprávy:  
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ZMČ Brno-jih bere na vědomí předložené rozpočtové opatření č. 11/2022 – viz příloha. 
 

 

10.5  
Informace o stavu investičních akcí schválených v rámci rozpočtu roku 2022 

Projednáno v RMČ Brno-jih na 113. schůzi dne 23.11.2022 
 
pí Nová: Nákup automobilu pro MČ Brno-jih – nákup dopravního prostředku MČ – nový 

vozový park? 

 

p. starosta: Přechází do roku 2023 – obecné opatření. Pokud by nutnost nákupu vozidla 

vznikla v souvislosti s Koupalištěm – rozváží obědy do MŠ. Další nákup auta neplánujeme. 

 

Zdůvodnění:  

V rámci schváleného rozpočtu je každoročně schvalován „Seznam investičních akcí určených 

k postupné realizaci“. Ten je v průběhu roku doplňován a upravován. Kvůli přehlednosti 

předkládáme tento seznam s poznámkou psanou kurzívou o stavu dané investiční akce. 

Viz příloha č.1 a). 

 
Přílohy: 

Příloha č. 1 a) – Seznam investičních akcí v MČ Brno-jih určených k postupné realizaci 

z prostředků ÚMČ Brno-jih i cizích zdrojů 

 
Projednáno:  

RMČ Brno-jih vzala na vědomí informaci o stavu investičních akcí schválených v rámci 

rozpočtu roku 2022 na svém 113. zasedání R8/113 konaném dne 23.11.2022. 

                                                       

Předložení informativní zprávy:  

ZMČ Brno-jih bere na vědomí informaci o stavu investičních akcí schválených v rámci 

rozpočtu roku 2022 – viz příloha.  

 
 

 

 

10.6  

RRoozzppooččeett  MMČČ  BBrrnnoo--jjiihh  nnaa  rr..  22002233 
Projednáno v RMČ Brno-jih na 113. schůzi dne 23.11.2022 

 

Pan starosta uvedl, že Rozpočet sestavovalo ještě minulé vedení. Priority nejdou do protivy 

s novým vedením MČ. Nejsou zde žádné zásadní rozpory. Může dojít v průběhu roku ke 

změnám, nebude nyní předjímat. 

 

pí Nová: Na předminulém zasedání ZMČ žádala, aby se mohl dostavit ředitel Koupaliště. Aby 

se přišel představit. 

 

p. starosta: Pozve ho na další ZMČ. Byly zde podněty na pana tajemníka. Pan tajemník 

nemůže nařizovat řediteli Koupaliště, aby se dostavil. Starosta ho požádá sám a on určitě rád 

přijde a popovídá si se zastupiteli. Plánované investice na Koupališti – úprava povrchu                       

a revitalizace čistící části – dvě hlavní investice v plánu na příští rok. Bude s nimi RMČ                     

i ZMČ seznámeno. 

 



 17 

 

Mgr. Ing. Kypr: Ředitel Koupaliště je zaměstnanec. Zaměstnanec by se měl zúčastňovat 

zasedání zastupitelstva. Vedoucí odborů se také účastní. Povrch se reklamoval. 

 

p. starosta: Dnes jsou jiné technologie (klouže – nelze reklamovat). Bezpečnost a ostrost 

pochozích ploch – časté. 

 
Mgr. Ing. Kypr: Byla tam voda. Zvýšení o 1 mil. Kč 

 

p. místostarosta (p. Boula): Zvýšení – energie, mzdy, na provoz. Dokáže to zodpovědět 

později písemně. 

 

Obsah:  
Rozpočet MČ s komentářem členěný na oddíly-paragrafy 

Rozpočet bytového odboru - správy bytového fondu 

Příloha č.1 a): Seznam investičních akcí v MČ Brno-jih 

Příloha č.1 b): Přehled kapitálových výdajů MČ Brno-jih 

Příloha č. 2: Tabulková část-příjmy a výdaje členěné oddíl-paragraf včetně fondů 

Příloha č. 3: Tabulková část-příjmy a výdaje členěné na oddíl-paragraf a položku  

                         

Projednáno:  

RMČ návrh rozpočtu MČ Brno-jih projednala na svém 113. zasedání R8/113 dne 23.11.2022, 

s tímto souhlasí a postupuje materiál zastupitelstvu MČ Brno-jih. 
 

Usnesení:  
Zastupitelstvo MČ Brno-jih schvaluje, v souladu s § 84, odst. 2, písm. b)  zákona                             

č. 128/2000 Sb. o obcích (obecní zřízení), v platném znění, předložený rozpočet MČ                

Brno-jih na rok  2023, v závazných ukazatelích členěných na oddíl-paragraf viz příloha č. 2.  

 

 
Hlasování: pro – 15         proti – 1          zdržel se – 3            

Usnesení bylo přijato. 

 

 

10.7  

Poskytování příspěvku na úpravu zevnějšku pro členy ZMČ Brno-jih od                    

1. 1. 2023 
Projednáno v RMČ Brno-jih na 113. schůzi dne 23.11.2022 

 

Pan starosta uvedl, že vycházíme ze zákona  aplikujeme do našich norem. Zastupitelé si jej 

mohou ponechat nebo darovat, to záleží na každém. Příspěvek není přehnaně velký (na nákup 

obleku – přiměřený). 

 

Mgr. Ing. Kypr: Jaká je výše příspěvku, není zde uvedeno? 

 

p. tajemník: 4.000,- Kč, v souladu s § 80 odst. 1 písm. a) a b) Zákona o obcích. 

 

Mgr. Ing. Kypr: Budeme mít matriku a budeme oddávat (§ 80 odst. 1)? Odměna bude každý 

měsíc? 
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p. starosta: Ano, můžeme oddávat. Jedná se o roční odměnu. Hlavním důvodem je poskytnutí 

odměny pro zaměstnance – úprava zevnějšku, aby byl dodržen dress code. Pan starosta předal 

slovo p. místostarostovi Boulovi. 

 

p. místostarosta Boula: V komentáři je uvedeno, že člen zastupitelstva obdrží odměnu ve 

stejné výši jako zaměstnanci.  

 

p. tajemník: Je to uvedeno ve Směrnici tajemníka č.1/2023, o poskytování příspěvku na 

ošatné zaměstnancům Úřadu a členům ZMČ Brno-jih, která byla schválena radou (uvedena 

výše příspěvku, komu, a za jakých podmínek se odměna poskytuje. 

 

p. starosta: Standardní dress code pro muže a ženy. 

 

pí Nová: Příspěvek je pro všechny zaměstnance? Není to malá částka (dle počtu zaměstnanců)  

 

p. tajemník: Rozdíl ve výši ( vedoucí x referent), zajištění konkurence vůči jiným MČ, je to 

dress code MČ. 

 

Mgr. Ing. Kypr: Částka 4.000,- Kč nikoho nezachrání. 

 

 

Komentář: 

Zákon o obcí v § 80 odst. 1 písm. a) a b) dává obci možnost členům zastupitelstva obce 

poskytovat příspěvek na úhradu zvýšených nákladů na úpravu zevnějšku, jde-li o starostu, 

místostarostu nebo člena zastupitelstva obce pověřeného k přijímání projevu vůle snoubenců, 

že spolu vstupují do manželství a na úpravu zevnějšku v souvislosti se zastupováním obce na 

veřejných občanských obřadech. Rozhodovat o poskytování tohoto příspěvku je vyhrazeno 

zastupitelstvu obce. Zákonnou podmínkou je, že příspěvek na úpravu zevnějšku, stejně jako u 

dalších příspěvků dle § 80 odst.1 zákona 128/2000 Sb. o obcích, ve znění pozdějších 

předpisů, lze členům zastupitelstva poskytnout jen za obdobných podmínek a v obdobné výši 

jako zaměstnancům obce. 

  
 

Projednáno v RMČ Brno-jih:   

RMČ Brno-jih schválila poskytnutí příspěvku na úpravu zevnějšku dle zákona o obcích 

č.128/2000 Sb., ve znění pozdějších předpisů § 80 odst. 1 písm. a) a b) z rozpočtu MČ Brno-

jih členům zastupitelstva MČ Brno-jih. RMČ Brno-jih tento materiál odsouhlasila na                      

113. zasedání R8/113 konaném dne 23.11.2022 a postoupila tento materiál zastupitelstvu.   

 

Usnesení: 
ZMČ Brno-jih schvaluje poskytnutí příspěvku na úpravu zevnějšku, dle zákona o obcích            

č. 128/2000 Sb., ve znění pozdějších předpisů § 80 odst. 1 písm. a) a b) z rozpočtu MČ Brno-

jih, členům zastupitelstva MČ Brno-jih.  

 

 
Hlasování: pro – 15         proti – 0          zdržel se – 4            

Usnesení bylo přijato. 
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10.8  

Pravidla rozpočtového provizoria MČ Brno-jih  
Projednáno v RMČ Brno-jih na 113. schůzi dne 23.11.2022 

 

Pan starosta uvedl, že je potřebné do budoucna tato Pravidla schválit, kdyby došlo k tomu, že 

by nebyli schopni schválit Rozpočet. – tzv. „krizová varianta“. 

 

Mgr. Ing. Kypr: Nemáme schváleno? 
 

p. starosta: Pro ten daný rok. Tato Pravidla jsou na dobu tzv. neurčitou. 

 

Komentář: 

Podle zákona č. 250/2000 Sb., rozpočtová pravidla územních rozpočtů ve znění pozdějších 

předpisů, § 13 – nebude-li rozpočet schválen před 1. lednem rozpočtového roku, řídí se 

rozpočtové hospodaření územního samosprávného celku v době do schválení rozpočtu 

pravidly rozpočtového provizoria. Pravidla rozpočtového provizoria potřebná k zajištění 

plynulosti hospodaření na vlastní úrovni a u právnických osob financovaných z územních 

rozpočtů stanoví zastupitelstvo obce pro hospodaření obce. Územní samosprávný celek 

zveřejní pravidla rozpočtového provizoria na svých internetových stránkách nejpozději do       

31. prosince rozpočtového roku předcházejícího rozpočtovému roku, na který jsou schválena. 

Současně oznámí na své úřední desce, kde jsou zveřejněna v elektronické podobě a kde je 

možno nahlédnout do jejich listinné podoby. Tímto způsobem musí být zveřejněna až do 

zveřejnění rozpočtu na rozpočtový rok, na který jsou schválena. Z výše uvedeného vyplývá, 

že pokud nebude rozpočet schválen v ZMČ je nezbytné k zajištění plynulosti 

hospodaření na vlastní úrovni a u právnických osob financovaných z rozpočtu MČ 

Brno-jih v ZMČ dle zákona č. 250/2000 Sb., § 13, schválit „Pravidla rozpočtového 

provizoria“ a uveřejnit je na internetových stránkách MČ včetně úřední desky do 31.12. 

předcházejícího roku, na který je rozpočet schvalován. 
 

 

Příloha: 

Příloha č. 1 - Pravidla rozpočtového provizoria MČ Brno-jih 

Příloha č. 2 – Právní rámec 
 

 

Projednáno: 

RMČ návrh Pravidel rozpočtového provizoria MČ Brno-jih projednala na svém 113. zasedání 

R8/113 dne 23.11.2022, s tímto souhlasila a postoupila materiál zastupitelstvu MČ Brno-jih. 
 

 

Usnesení: 
ZMČ Brno-jih schvaluje předložená Pravidla rozpočtového provizoria MČ Brno-jih.  

 

 
Hlasování: pro – 19         proti – 0          zdržel se – 0            

Usnesení bylo přijato. 
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10.9  

Bezúplatný převod vybudované investiční akce „Přechody pro chodce“ – 

ul. Havránkova u zastávky MHD Malá Jihomoravskému kraji. 
Projednáno v RMČ Brno-jih na 113. schůzi dne 23.11.2022 

                                                  

Zdůvodnění:  

Na základě „Závěrečného listu stavby“ ze dne 11.08.2022 a souvisejících dokladů k investiční 

akci pod názvem „Přechody pro chodce“ – ul. Havránkova u zastávky MHD Malá, dokončené 

v srpnu roku 2022, bude vybudovaná stavba převedena do účetní evidence Jihomoravského 

kraje v celkové výši Kč 405.223,51. Na vybudování této investiční akce použila MČ Brno-jih 

pouze vlastní finanční prostředky. 

                         

Příloha:   

1. Závěrečný list stavby 

2. Protokol o předání a převzetí majetku Jihomoravskému kraji 

 
Projednáno:   

Rada městské části Brno-jih 113. zasedání dne 23.11.2022 

RMČ Brno-jih schvaluje bezúplatný převod vybudované investiční akce „Přechody pro 

chodce“ – ul. Havránkova u zastávky MHD Malá, v celkové výši Kč 405.223,51, do účetní 

evidence Jihomoravského kraje. RMČ Brno-jih postupuje tento materiál ZMČ Brno-jih                       

a zároveň RMČ Brno-jih doporučuje Zastupitelstvu MČ Brno-jih pověřit starostu podpisem 

„Protokolu o předání a převzetí majetku“. 

 

Usnesení:    

ZMČ Brno-jih schvaluje bezúplatný převod vybudované investiční akce „Přechody pro 

chodce“ – ul. Havránkova u zastávky MHD Malá, v celkové výši Kč 405.223,51, do 

účetní evidence Jihomoravského kraje. ZMČ Brno-jih pověřuje starostu podpisem 

„Protokolu o předání a převzetí majetku“. 

 

 

Hlasování: pro – 19         proti – 0          zdržel se – 0            

Usnesení bylo přijato. 
 

 

 

ad 11) Prodej, směna majetku města Brna 
        

11.1         

Žádost MO MMB, Malinovského nám. 3, 601 67  Brno, o vyjádření                            

k nabytí pozemků p.č. 403/2 v k.ú. Dolní Heršpice a p.č. 1124/17,                         

p.č. 1124/25, p.č. 1124/30, p.č. 1124/33, p.č. 1124/36, p.č. 1124/39                         

a p.č. 1124/40 v k.ú. Horní Heršpice, z vlastnictví Povodí Moravy, s.p.,                    

do vlastnictví SMB, v rámci II. etapy směny pozemků mezi statutárním 

městem Brnem a Povodím Moravy, s.p. 
Projednáno v RMČ Brno-jih na 112. schůzi dne 16.11.2022 
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Mgr. Ing. Kypr: Připomínka – nenabýváme my, ale město Brno. 

Komentář:  

Jedná se o II. etapu směny pozemků mezi statutárním městem Brnem a Povodím Moravy, 

s.p., v rámci které proběhne směna pozemků na území celého města Brna. Nyní MO MMB 

obeslal jednotlivé městské části o vyjádření k návrhu této směny pozemků. 

  

Obsah (přílohy):   

1. žádost 

2. snímky pozemkové mapy 

3. ortofoto 

 

Projednáno v RMČ Brno-jih na 112. schůzi konané dne 16.11.2022. RMČ Brno-jih 

doporučuje souhlasit s nabytím pozemků p.č. 403/2 v k.ú. Dolní Heršpice a p.č. 1124/17, 

p.č. 1124/25, p.č. 1124/30, p.č. 1124/33, p.č. 1124/36, p.č. 1124/39 a p.č. 1124/40 v k.ú. 

Horní Heršpice, z vlastnictví Povodí Moravy, s.p., do vlastnictví statutárního města Brna, 

z úrovně SMB v rámci II. etapy směny pozemků mezi statutárním městem Brnem a Povodím 

Moravy, s.p. 

RMČ Brno-jih schvaluje následné svěření nově nabytých pozemků p.č. 403/2 v k.ú. Dolní 

Heršpice a p.č. 1124/17, p.č. 1124/25, p.č. 1124/30, p.č. 1124/33, p.č. 1124/36, p.č. 1124/39                

a p.č. 1124/40 v k.ú. Horní Heršpice do správy MČ Brno-jih.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                       
 

 

Usnesení:    

ZMČ Brno-jih doporučuje souhlasit s nabytím pozemků p.č. 403/2 v k.ú. Dolní Heršpice                      

a p.č. 1124/17, p.č. 1124/25, p.č. 1124/30, p.č. 1124/33, p.č. 1124/36, p.č. 1124/39                        

a p.č. 1124/40 v k.ú. Horní Heršpice, z vlastnictví Povodí Moravy, s.p., do vlastnictví 

statutárního města Brna, z úrovně SMB, v rámci II. etapy směny pozemků mezi statutárním 

městem Brnem a Povodím Moravy, s.p. ZMČ Brno-jih ukládá MO vyrozumět písemně 

žadatele.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                         
 

Hlasování: pro – 19         proti – 0          zdržel se – 0            

Usnesení bylo přijato. 
         

 

11.2        

Žádost MO MMB, Malinovského nám. 3, 601 67  Brno, o vyjádření                     

ke zcizení části pozemku p.č. 629/3 v k.ú. Dolní Heršpice, o výměře cca              

195 m2 a pozemku p.č. 750 v k.ú. Horní Heršpice, o výměře 660 m2, formou 

směny za pozemek p.č. 1837/46 v k.ú. Štýřice, o výměře 1042 m2. 
Projednáno v RMČ Brno-jih na 108. schůzi dne 14.09.2022 

 

Pan starosta okomentoval předkládaný materiál - žádost MO MMB o vyjádření ke zcizení 

části pozemku. Znamená to vlastně odejmutí. Doplnil Mgr. Ing. Kypr a JUDr. Tomková – 

odborná terminologie (označení), jak nakládat s pozemky. 
 

Pan starosta navrhl v návrhu usnesení vyškrtnout druhou větu: „V případě, že nedojde ke 

změně územního plánu, jak bylo připraveno v návrhu nového územního plánu, do 5 let, bude 

zcizení ošetřeno právem zpětné koupě pozemku p.č. 750 v k.ú. Horní Heršpice“.  
 

JUDr. Tomková: Vysvětlila, že tato druhá věta tam zůstala ze SMB, pro případ, že by ke 

směně došlo. 
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p. starosta: Zůstalo to tam z opatrnosti. 
 

Komentář:  

MO MMB připravuje podklady k majetkové dispozici celoměstského významu. Nabytý 

pozemek p.č. 1837/46 v k.ú. Štýřice by byl využit v připravovaném projektu revitalizace 

parkoviště na ulici Jihlavská naproti Ústředního hřbitova Brno, a pro úpravu dopravního 

napojení této lokality. 

 

Obsah (přílohy):   

1. žádost 

2. snímky pozemkové mapy 

3. ortofoto 

4. snímky ÚPmB – platný 

5. snímky ÚPmB - návrh 
 

Projednáno v RMČ Brno-jih na 108. schůzi konané dne 14.09.2022. RMČ Brno-jih 

nedoporučuje zcizení části pozemku p.č. 629/3 v k.ú. Dolní Heršpice o výměře cca 195 m2                

a pozemku p.č. 750 v k.ú. Horní Heršpice formou směny. V případě, že nedojde ke změně 

územního plánu, jak bylo připraveno v návrhu nového územního plánu do 5 let, bude zcizení 

ošetřeno právem zpětné koupě pozemku p.č. 750 v k.ú. Horní Heršpice. 
                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                     

Pan starosta přečetl upravený návrh usnesení a nechal o něm hlasovat: 

Usnesení:    

ZMČ Brno-jih nedoporučuje zcizení části pozemku p.č. 629/3 v k.ú. Dolní Heršpice,                     

o výměře cca 195 m2 a pozemku p.č. 750 v k.ú. Horní Heršpice, formou směny.  ZMČ Brno-

jih ukládá MO vyrozumět písemně žadatele.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                         
 

                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                      

Hlasování: pro – 19         proti – 0          zdržel se – 0            

Usnesení bylo přijato. 
 

 

ad 12) Návrhy obecně závazných vyhlášek statutárního města   

Brna 
12.1 

Aktualizace obecně závazných vyhlášek o spádových obvodech mateřských 

a základních škol 

Projednáno v RMČ Brno-jih na 112. schůzi dne 16.11.2022 
 

Mgr. Ing. Kypr: Jaká je změna u nás v MČ? 

 

p. starosta: Přibyly jenom nové ulice. Objevují se žádosti o rozšíření do vedlejších obcí. 

Nepředpokládáme, že bychom k tomu přistoupili. 

 

Mgr. Ing. Kypr: Dotaz na kapacitu školek? Stavba IMOSU a další Košuličova. Jak zajistili? 

 

p. starosta: Kolegové ho doplní (už si vymluvil hlasivky). Co se týká školek, OŠML dělal 

propočty do budoucna, co se týká staveb. Dle OŠML bude kapacita dostatečná. Děti, co 

nejsou z naší MČ, budou opouštět školy. Povedeme debatu, zda data byla vyhodnocena 
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správně.  Moravanské Lány, Moravanská – je plánována výstavba dvou MŠ. S paní 

místostarostkou budou asistovat při zpracovávání PD, aby odpovídalo potřebám rozvoje. 

pí Nová: Na Vídeňské? 

 

p. starosta: Ještě jedna MŠ na Moravanské – s výstavbou družstevního bydlení. 

 

Pan starosta se omluvil za problémy s hlasivkami, trochu prochladl na včerejším Vánočním 

zpívání. 

 

Mgr. Ing. Kypr: Bude kolaudace (200-300 bytů), co s dětmi, kam je dáme? Nemělo se to 

udělat už při povolování stavby? Už se žadateli, že investor zajistí? 

 

p. starosta: Měli jsme nachystaný záměr výstavby MŠ. Ustoupilo se z důvodu statistiky, 

kterou zpracovával náměstek primátorky. Dle ní byla kapacita dostačující. Projdeme si vše 

s OŠML. Co se týká s rychlostí uzavření developerského projektu – my to využijeme. 

 

Mgr. Haluza: Horní Heršpice Sokolova – IMOS, BEMET, pravděpodobně nebude další 

stavby rozjíždět, z důvodu finanční situace – bude pozastaveno, co se týká výstavby. Město 

má finanční problémy. Z ul. Sokolové (BEMET) 2. část MŠ – zaseklo se na ceně pozemků. 

Problematika: majetky, finance, ÚP – kde je vhodná stavba. PPO – vedle Lokomotivy (dříve 

hospoda, MŠ). Chtěli budovu nabídnout k opravě, ale selhalo to, jelikož leží v záplavovém 

území. Pole - IMOS, ELKOV zde staví. MŠ je problém. Jednalo se o tom. Přichází doba, kdy 

to máme dotáhnout do konce. 

 

Komentář: 

Odbor školství a mládeže Magistrátu města Brna připravuje novelizaci: 

• Obecně závazné vyhlášky č. 3/2022, kterou se mění a doplňuje obecně závazná 

vyhláška statutárního města Brna č. 3/2017, kterou se stanoví spádové obvody 

mateřských škol, ve znění pozdějších vyhlášek 

• Obecně závazné vyhlášky č. 2/2022, kterou se mění a doplňuje obecně závazná 

vyhláška statutárního města Brna č. 2/2017, kterou se stanoví spádové obvody 

základních škol, ve znění pozdějších vyhlášek 

Z tohoto důvodu byla městská část Brno-jih vyzvána, aby navrhla změny v těchto vyhláškách,  

zapracovala novou výstavbu v roce 2023 a stanovila spádovost i pro čísla evidenční. 

Na základě doporučení OŠML MMB a GIS MMB byly v loňském roce zapracovány všechny 

připomínky těchto útvarů. Pro letošní rok doporučujeme doplnění do vyhlášek dvou nově 

vzniklých ulic – ulici Jižní a Ke Koupališti. Spádovost obou ulic navrhujeme, v případě 

aktualizace vyhlášky č. 3/2022 k Mateřské škole Brno, Hněvkovského 62, p.o. a v případě 

aktualizace vyhlášky č. 2/2022 k Základní škole Brno, Bednářova 28, p.o., zároveň pak k této 

základní škole doplnit i zbývající území městské části Brno-jih neoznačené názvem ulice. 

 

Projednáno v RMČ Brno-jih 

RMČ Brno-jih na 112. schůzi dne 16. 11. 2022 projednala materiál a doporučila ZMČ Brno-

jih: 

- schválit změnu v Obecně závazné vyhlášce č. 3/2022, kterou se mění a doplňuje 

obecně závazná vyhláška statutárního města Brna č. 3/2017, kterou se stanoví spádové 

obvody mateřských škol, ve znění pozdějších vyhlášek ve spádové oblasti MŠ Brno, 

Hněvkovského 62, p.o., kde bude spádovost rozšířena o ulice Jižní                             

a Ke Koupališti, 
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- schválit změnu v Obecně závazné vyhlášce č. 2/2022, kterou se mění a doplňuje 

obecně závazná vyhláška statutárního města Brna č. 2/2017, kterou se stanoví spádové 

obvody základních škol, ve znění pozdějších vyhlášek ve spádové oblasti ZŠ Brno, 

Bednářova 28, p.o., kde bude spádovost rozšířena o ulice Jižní a Ke Koupališti,             

a zbývající území městské části Brno-jih neoznačené názvem ulice. 

 

Příloha: 

- dopis z OŠML MMB ze dne 31. 10. 2022 

- Obecně závazná vyhláška č. 3/2022, kterou se mění a doplňuje obecně závazná 

vyhláška statutárního města Brna č. 3/2017, kterou se stanoví spádové obvody 

mateřských škol, ve znění pozdějších vyhlášek  

- Obecně závazné vyhlášky č. 2/2022, kterou se mění a doplňuje obecně závazná 

vyhláška statutárního města Brna č. 2/2017, kterou se stanoví spádové obvody 

základních škol, ve znění pozdějších vyhlášek  

 

Usnesení:  
ZMČ Brno-jih: 

- schvaluje změnu v Obecně závazné vyhlášce č. 3/2022, kterou se mění a doplňuje 

obecně závazná vyhláška statutárního města Brna č. 3/2017, kterou se stanoví spádové 

obvody mateřských škol, ve znění pozdějších vyhlášek ve spádové oblasti MŠ Brno, 

Hněvkovského 62, p.o., kde bude spádovost rozšířena o ulice Jižní                               

a Ke Koupališti, 

 

- schvaluje změnu v Obecně závazné vyhlášce č. 2/2022, kterou se mění a doplňuje 

obecně závazná vyhláška statutárního města Brna č. 2/2017, kterou se stanoví spádové 

obvody základních škol, ve znění pozdějších vyhlášek ve spádové oblasti ZŠ Brno, 

Bednářova 28, p.o., kde bude spádovost rozšířena o ulice Jižní a Ke Koupališti,                

a zbývající území městské části Brno-jih neoznačené názvem ulice. 

 

ZMČ Brno-jih ukládá Odboru školství a kultury písemně vyrozumět OŠML MMB.  

 

Hlasování: pro – 19         proti – 0          zdržel se – 0            

Usnesení bylo přijato. 
 

 
 

ad 13) Různé 
 

13.1 

Dotazy 
 

Pan starosta uvedl, že v bodě 2) Dotazy, připomínky a podněty občanů, využili tento prostor 

zastupitelé. Nelíbí se mu to. 

 

Ing. Mgr. Kypr – Požadavek na příště pozvat ředitele Koupaliště. 

 

p. starosta – Pokud má někdo bod, který se ho týká, je přítomen. Tentokrát to nebylo možné. 
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Pan starosta poděkoval všem za konstruktivní a slušné jednání ZMČ a doufá, že to tak bude 

pokračovat dál. MČ Brno-jih na 1. místě – to je jeho motto na další 4 roky. Poprosil zástupce 

jednotlivých  politických stran o zasílání nominací do komisí při RMČ Brno-jih, do pondělka 

19.12.2022 – do večera. 

 

p. místostarosta Boula – Informoval, že komise zůstaly stejné. 

 

Pan starosta poprosil koaliční zastupitele, aby se po ukončení zasedání dostavili do kanceláře 

p. Bouly. Poprosil zastupitele za trpělivost, za zvládnutí vedení zasedání tohoto zastupitelstva. 

 

 

13.2  Závěr 
 

Pan starosta poděkoval všem přítomným za účast na 2. zasedání ZMČ Brno-jih a popřál jim 

krásné Vánoce. 

 

Ukončení zasedání ZMČ Brno-jih ve 20.45 h. 
 

 

Zapsala: Pažoutová D. 

V Brně dne 16.12.2022 

 

 

 

Ověřili dne:………………………………………………………… 

 

 

 

Mgr. Iva Paďourková: …………………………………………….. 

 

 

 

MVDr. Jan Kožíšek: ………………………………………………. 

 

 

 

Dita Nová: …………………………………………………………. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

       Ing. David Grund 

                                                                                starosta MČ Brno-jih 


